教学设计：
考试说明中评分标准有一项，与所给短文和段首句的衔接程度来评分，特别强调与所给句的衔接。针对学生续写中不充分解读所给句，所写句子不连贯，尤其是第二段所给句衔接涉及上一段最后一句和接下去的那一句设计了本堂课。
第一部分导入用生活中相亲的一段对话，让学生体会句子之间没衔接好会导致什么样的后果，希望活跃气氛和引出了课堂主题。
第二部分是第二段所给句和第一段最后一句的衔接，通过四句话，两组不同句子之间的写作和比较，让学生自主分析归纳什么时候需要衔接什么时候不需要，着重引导学生抓住代笔(衔接的指代)和where we are (衔接中的词汇指代)这种具有明显指向性的指代，并清楚如果不指代会让读者无法读懂这样的后果。尤其重要的一点是要让学生讨论能不能从时间长短上去判断是否需要衔接，并给出2018年6月续写的那个段首句来总结归纳（A few minutes later, the other cyclists arrived）。
第三部分是后一句与第二段所给句的指代。首先通过例子中三个写作版本来比较哪个版本衔接比较顺利，让学生通过自己的判断大致对怎么样衔接顺利有个概念。然后让学生写另外三句话，并指出所给句的关键词，自己是怎么写的，是怎么样来达到衔接的。接着通过学生习作来进行总结归纳。1. 这些习作中作者是如何来衔接的？归纳出1和2句是代词，3和4句是具体描写，并追问作者为什么要这样来衔接？从而归纳出一般原则: 判断所给句比较specific还是general，一般specific是用了动词之类的描写动作，general是形容词名词这种描写。
第四部分是总结23两部分内容和当堂用所学知识去判断和写。
课堂最后教师也指出，这个规则是对所写续写的归纳总结，学生在实际应用中要带着批判的思维去运用。总之，总而言之本堂课希望通过教师设置的问题引导学生运用分析，比较，归纳，批判等高阶思维对写作进行思考，发展思维品质。虽然重点关注第二段首句的衔接问题，但句子间的衔接是相通的，希望学生对句子衔接有一定的认识，可以应用到整篇续写中
    

教学设问：
1. Last week, I went to a blind dating and had dinner with a girl, hoping to fall in love with someone. But after a short conversation, she said “You’re the last one I want to chat with in the world.” I was heartbroken and confused. Can you help me figure out what’s wrong with our conversation? (no connection)
[image: 1$YJ]0HSZW}6RX2([L$Z[_M]

2. This is the same with our story completion. We’re asked to complete the story according to two given sentences and our writing is partially judged by the connection between the given sentences and our sentences. Today we’re going to solve two problems: (见PPT)
[bookmark: _GoBack] [image: `1JG@_ZG3MNJ()%_2@9Y_NU]
3. According to the four given sentences, think about two questions: Do we have to connect the given sentence with the last sentence of the previous paragragh? If so, how?
[image: 5LMK{3}@6R3{A%{SEOC31KS]
4. Why do we need a connection for sentence 1 and 2, and no connection for sentence 3 and 4?
[image: [_TR_X[1B88%NBF3@%OWP]E]
5. According to your understanding, which version is better connected?
[image: GL%2YCS)39)LV60%IY94KBV]
6. How will you connect the following sentence with the given sentence?
[image: WPQ`5__T_W05153VWLHRCB8]
7. (1)How does the following sentences connect with the given sentences?
   (2)Why do we connect them this way? That’s for sentence 1 and 2 using pronouns, but for sentence 3 and 4, using specific descriptions.
[image: GJXVVZVXWY6J7RG3`N{L%OU]
8. Draw a conclusion.
[image: V435)2V)FKUKJQLIF0[BYBC]
9. Practice based on what you’ve learned.
[image: HSD67ZCMUACC]]4{WXC2O)X]
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Q: Why do we connect the following sentence with the given sentence this way?
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How to connect your writing with the given sentence?
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Practice: connect your writing with the given sentence
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W: Do you like the movie Zitanic?

M: I think Iron Man is the best superhero
in Avengers.

W: Well...I think he did a lot to save the
planet.

M: But I think Robert Downey made too
much money from the character.

W: Well.... 0

M: a
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1t was summe,and my dad wasted o trat e 103 vacation ke nves before. He
decided totake me oma tripto the Wild West

W tooka plazeto Albuquerque,  big iy inthe ste o New Merico. We esched
Albuguerqu n thelte flernoon. Uncle Paul,my dad'sfied,picked s up from the
aiportand drove us upto his armin Pecos

His wife Tina cooked us a delcios dianer and wegot toknov i sns Ryan and
Kyle. My dad and 1 spentth night i th guesroom ofthe i house lisening o the
r0gs and waterrlling down th ivernearby. Very arly i the morming, Uncle Paul
‘woke s up o have breskfast. “The day stats t dawa on my fam.”he ssid. After
breskfust, et o help Aunt Tigafeed the chickens,while my dad went with Uncle
Paulto take the sheep out 0 graze (OZ16). T was impressd o seemy dad and Uncle
Pauliding hoses They looked ealy cool.

1 the aftemoon, 1 asked Uncle Paul i could take  hos ide, nd hesad yes,
35 long as my dad et withme.  wasu' going totake a Borse ride by myself anyway:
So, my dad and1 puton ou s cowboy hits, got on o horses, and headed sovly
‘towards the mountains. “Don’t be late for supper,” Uncle Paul

ried,“and keep toth track sothat you don't gt Lot OK!” my dad cried bck.
Aftera while Uncle Pal nd his arm house were ou of siht 1t was 5o peaceil and.
‘quiet and the colors of the brown rocks the deep green pine trees and the late aftemoon
510 mixed o creste amagi scene. It looked ke  beautiful woven (38 blasket
spread out upon th ground jus forus

Paragraph 1
Suddeniy alitlerabbit junped out infront of my horse.

Parageaph 2 /

e had o idea where we were and it got dark.

4 Problems to be solved:

1. How to connect the given sentence
with the last sentence of the previous
paragraph?

. How to connect the given sentence
with the following sentence?
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1. Do we have to connect the given sentence with the
last sentence of the previous paragraph? If so, how?

Q At that very moment, the helicopter arrived.
P We had no idea where we were and it got dark.
R A few weeks later, the boy arrived home from university.

P We drove through several states and saw lofts of great sights along the way.
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Q: How to connect the given sentence with

the last sentence of the previous paragraph?
1 —

What kind of moment?
Q A the helicopter arrived.

. Which place?

¥ We had no ide it got dark.

@R A few weeks later, the boy arrived home from university.x

@ We drove through several states and saw lots of great sights along the lx
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Q: Which version is better connected? ‘Which version
] is better

i i ted?
9 We had no idea where we were and it got dark. CORHECIS

. We had no idea where we were and it got dark. We were totally at a loss what to

. We had no idea where we were and it got dark. The lovely trees and plants around
us turned into a horrible scene and the howling of wolves faintly echoed in the
forest .

3. We had no idea where we were and it got dark. “Sorry, my son. As a dad, I should |

have predicted what would happen. It was me that was to blame for our
situation.” Dad said to me with tears brimming his eyes...




